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Svar på skrivelse rörande anläggande av discgolfbanor i Vårdsätraskogen,  
Diarienummer GSN-2023-01303-97 
  
 Till  
Sunnersta Egnahemsförening, styrelsen genom Seved Helmersson 
SPF Seniorerna Sunnersta, styrelsen genom Marianne Westerlund 
  
 Inom Uppsala kommun är det stadsbyggnadsförvaltningen som hanterat er skrivelse om 
discgolfbanor i Vårdsätraskogen. Där hanteras bland annat frågor om skog, natur och friluftsliv.  
Här kommer svar på de frågor ni ställt.  
  

1.      Vilket underlag finns för att anlägga ytterligare discgolfbanor i Uppsala där det redan finns 
6 st och nu 7 st med den nyöppnade 9-hålsbanan i Vårdsätraskogen? Dessutom finns 
banor i kranskommunerna. 

Uppsala kommun arbetar just nu med en behovsinventering för discgolfbanor. Den kommer bli 
vägledande för kommande banor och dess placering. 

  
2.      Vem har tagit initiativet till och ansökt om att bygga discgolfbanor i Vårdsätraskogen?  

I samband med pandemin blev trycket på våra natur-och friluftsområden högt. Det var då 
Uppsala discgolfklubb erbjöd sig att designa en bana för träning och nybörjare i Vårdsätraskogen 
utmed Gottsundagipen.  

  
3.      Har samråd skett med sakägare och grannfastigheter runt Vårdsätraskogen? 

Uppsala kommun arbetar aktivt med att utveckla våra natur-och friluftsområden genom leder, stigar, 
grillplatser, fågeltorn och annat som tar plats i naturen. Ibland görs det dialog innan men ofta 
använder vi de olika kompetenser vi har för att placera dessa så klokt som möjligt. Behovet av dialog 
avgörs från fall till fall.  

När det gäller Gottsundagipen kommer kommunen ta fram en utvecklingsplan för området. Det 
har nyligen beslutats i Uppsalas nya parkplan. Då kommer vi genomföra dialoger för att fånga in 
synpunkter och förslag från bland annat närboende.  

  
4.      Finns bygglov eller annat erforderligt tillstånd för anläggandet av sportanläggning i form 

av discgolfbanor? 
För att anlägga den här discgolfbanan krävs inget bygglov eller annat tillstånd.  

  
5.      Vem har i så fall utfärdat detta? 

Se svar ovan under pkt 4. 
  

6.      Vem har bekostat anläggandet? 
Uppsala kommun har bekostat discgolfbanan. Den är öppen för allmänheten och kostar inget att 

använda. 
  



7.      Är Uppsala kommuns beskrivning av Vårdsätra skogs-och friluftsområde inte längre 
relevant? Där det dessutom i Vårdsätraskogen finns: * flera kulturminnen * rik och 
omväxlande natur med en orörd urskog och unik biotop * nästan alla svenska trädslag och 
också flera utländska arter * många gångstigar där folk gått sedan 1600-talet * ett rikligt 
fågel-och djurliv och med en mångfald av arter. 
Vår bedömning är att discgolfbanan inte påverkar beskrivningen av Vårdsätra skog-och 
friluftsområde och att det går att kombinera med de andra aktiviteter som bedrivs där. Banan är 
placerad i mindre känsliga miljöer för att minska störningseffekter för djur. Utkastpunkter och korgar 
har placerats så de är så lite synliga från stigar som möjligt. Ridåer av sly och småträd har sparats 
mellan discgolfbanan och stigar.  
  

8.      Discgolfbanor gör permanenta ingrepp i skogen genom fällandet av träd som inte naturen 
reparerar lika snabbt som att sluta köra på en mountain bike bana eller rida på en ridväg. 
Finns tillstånd för avverkning från Skogsvårdstyrelse? 

När vi anlägger ridstigar, skidspår eller cykelvägar behöver också träd tas ner, så det är ingen 
skillnad mot att anlägga en discgolfbana i det avseendet.   

Åtgärder som trädfällning och att ta bort sly behövs också för att behålla naturvärden och ha en 
säker miljö för dem som besöker skogen. Det sistnämnda görs kontinuerligt genom att fälla träd som 
riskerar falla över leder, eller exempelvis är angripna av granbarkborre. Tillstånd behövs inte för det.  
  

9.      Att placera ut konstgräsmattor strider mot de planer man har från bl a EU att begränsa 
användandet av plast/konstgräs då det ännu inte finns någon metod att förhindra 
spridning av och neutralisera microplast i naturen. HAR MILJÖASPEKTEN BEAKTATS? 

Det markerade utkastområdet är anlagt med konstgräs men utan det gummigranulat som 
innehåller mikroplaster.  
  

10.  Arrendeavgift för Frisbee klubben? Det är för närvarande stora skillnader mellan villkoren 
för olika föreningar beroende på vilken del av förvaltningen som råder över olika 
föreningars avtal. Som exempel kan nämnas brukshundsklubben, fiskeföreningen, 
kanotklubben och SAIF som alla betalar ett arrende men sköter verksamheten i egen regi. 

I dagsläget finns inget avtal tecknat med discgolfklubben utan banan sköts av kommunen. 
                              

11.  Har frågan om tillgänglighet för funktionsnedsatta beaktats. För all 
nybyggnation/anläggning ställs krav på lika tillgänglighet för alla. 
Vid anläggning av discgolfbanor i naturmark finns inga krav på tillgänglighet för funktionsnedsatta.  

  
12.  Hur planeras tillgänglighet med bil? Ska biltrafik tillåtas på cykelvägarna? Parkering på 

gipen? 
Placeringen av discgolfbanan är tätortsnära så den nås med fördel med cykel eller till fots. Parkering 
på Gottsundagipen eller biltrafik på gång-och cykelbanorna är inte tillåten. Eventuell bilparkering 
sker enligt kommunens vanliga regler för parkering i närområdet. 
  

13.  Finns erforderligt antal toaletter? 
Inom Gottsundagipen finns en offentlig toalett. Anläggandet av en discgolfbana bedöms inte öka 
behovet utöver detta.  

  
14.  Har behovet av papperskorgar/avfallskärl längs banan beaktats? 

Ja, vi bedömer att det finns tillräckligt med papperskorgar. 
  



  
Vänligen,  
  
Ingemar Carlsson, Enhetschef Park  
Anna Sander, Områdeschef Park Natur  
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